
Opäť tu máme jar. Slnko sa už neusmieva tak 
štrbavo, ale odvážnejšie vystiera svoje hrejivé 
ruky, aby poláskalo prírodu, ľudí i zviera-
tá. Aj keď sa na prvý pohľad môže zdať, že 
zima si už zbalila svoj studený kufrík, opak 
môže byť pravdou a sneh nás môže pokojne 
prekvapiť aj v polovici apríla. Pre poľnohos-
podára sú nepredvídateľné vrtochy počasia 
vždy zlou správou. Ak po oteplení, ktoré vy-
hnalo zo zeme zárodky rastliniek či púčiky 
na stromoch, príde mráz či sneh, úroda je 
ohrozená. Aj my ľudia sa často necháme 
poblázniť peknými rečami, ktoré síce znejú 

Noviny obce Veľké Leváre

príjemne, ale v konečnom dôsledku uškodia. 
Ak nie sú úprimné, ale chcú nás len vylákať 
na tenký ľad, kde stratíme ostražitosť, môžu 
nám zasadiť tvrdú ranu, z ktorej sa bude-
me dlho spamätávať a možno sa ani nikdy 
nespamätáme. Ako jarný kvietok nesmelo 
vystavíme svoje krehké púčiky a okvetné 
lístky zdanlivo teplému slniečku. Chvíľu sa 
na ňom vyhrievame v presvedčení, že nám 
predsa nič nehrozí, a vtedy môže prísť prud-
ké ochladenie a náš starostlivo opatrovaný 
výhonok dôvery je odrazu spálený mrazom 
sklamania či klamstva. Niekedy je lepšie byť 

trpezlivý, počkať, kým si budeme naozaj istí, 
že človek, ktorého sme práve spoznali, nie je 
vlk v ovčom rúchu, že nás nechce len prilákať 
na pekné slová a vzápätí zradiť našu dôveru. 
Pretože na svete sú ľudia dobrí i zlí, je len 
na nás, koho si do svojho života vpustíme, 
koho si v ňom necháme a komu sa bude-
me radšej oblúkom vyhýbať. Lebo keď sme 
šťastní a spokojní my, vyžarujeme pozitívnu 
náladu aj do svojho okolia. Rozžiarme pre-
to svojím úsmevom celé svoje okolie a svet 
bude hneď krajším a príjemnejším miestom. n  
 Veronika Bullová

Ročník 5
Číslo 1

Marec 2023

Prečítajte si

Poslaním učiteľa je s láskou pomôcť 
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Základnú školu navštevuje každoročne viac 
a viac detí. Kapacita školy bude v najbližších 
rokoch zaplnená. Preto už v predstihu pra-
cujeme na projekte jej modernizácie a roz-
šírenia kapacít. 

Aj keď sme od realizácie a získania finanč-
ných zdrojov ešte ďaleko, prinášame prvé 
vizualizácie možného riešenia. n 

 Richard Nimsch, starosta obce

Plánujeme 
rozšírenie kapacít 
základnej školy

Národná kultúrna pamiatka, barokový pra-
nier, ľudovo stĺp hanby, ktorý sa nachádza 
pred rímskokatolíckym kostolom na ulici 
SNP, sa dočkal pamiatkovej obnovy. 

Reštaurátorské práce sme začali v piatok 
17. 3. 2023. Realizuje ich skupina reštaurá-
torov Mgr., Mgr. art. Ivan Pilný a Mgr. art. 
Martin Šmigrovský. Práce budú prebiehať 
od marca do septembra tohto roka v zmys-
le Reštaurátorského výskumu a návrhu na 
reštaurovanie pod dohľadom Krajského pa-
miatkového úradu Bratislava.

V rámci projektu je potrebné odstrániť 
a doplniť deštruované a destabilizované 
omietkové vrstvy, tehlové články, aplikovať 
hydroizoláciu, realizovať plastickú rekon-
štrukciu omietkovej vrstvy paropriepustným 
minerálnym kompozitom, následne aplikovať 
farebný náter zodpovedajúci umelecko-his-
torickej podobe diela, konzervovať a obno-
viť kovový symbol hrdelného práva - ruka 
s mečom a ostatných kovových artefaktov, 
zhotoviť drenáže a menšie terénne úpravy 
v blízkom okolí.

Je pravdepodobné, že po pamiatkovej ob-
nove bude mať pranier iný tvar než ten, na 
ktorý sme zvyknutí dnes, a to práve z titulu 
odstránenia rôznych dobových úprav a ná-
vratu do pôvodnej podoby. 

Realizované s finančnou podporou predsedu 
vlády Slovenskej republiky. n

 
 Richard Nimsch, starosta obce

Začali sme obnovu 
barokového praniera

Lavičky slúžiace obyvateľom rozmiestnené 
v uliciach obce počas mnohých rokov po-
škodil zub času. Počas zimných mesiacov 
boli lavičky zamestnancami obce priebežne 
demontované a v obecných dielňach vybrú-
sené, ošetrené ochrannými nátermi a opä-
tovne osadené na pôvodné miesta. Celkom 
sa podarilo obnoviť až 18 lavičiek. V obnove 
mobiliáru budeme pokračovať aj v budúc-
nosti. n -red-

Na uliciach sme 
postupne obnovili 
lavičky

Jazdíte autobusom do Malaciek? Potom ste 
si možno všimli „knižnú zastávku“. V rámci  
marca – mesiaca knihy sme do autobusovej 
zastávky na Závodskej ulici nainštalovali po-
licu s knihami na čítanie a tiež zopár obra-
zov a závesov, ktoré mali zastávku ozvláštniť 
a zútulniť. Veríme, že navodená atmosféra 
povzbudila nejedného z vás k stráveniu pár 
chvíľ s knihou v ruke. n -red-

Všimli ste si 
našu knižnú 
zastávku?

Dôležitou súčasťou projektu dopravného prestupného terminálu je aj oprava prístupovej 
komunikácie k vlakovej stanici. V druhom marcovom týždni sme začali s frézovaním jej roz-
bitého povrchu. Do konca marca by mali byť na projekte ukončené všetky hlavné stavebné 
práce. V apríli plánujeme realizovať už len sadovnícke úpravy a zvyšné finalizačné práce. n 

Projekt je financovaný z fondov EÚ v rámci Integrovaného 
regionálneho operačného programu. Richard Nimsch, starosta obce

Cesta plná výtlkov na vlakovú stanicu 
je minulosťou

Od marca 2023 má novozriadené Cen-
trum sociálnych služieb (ďalej len CSS) 
vo Veľkých Levároch svoju riaditeľku, 
ktorú dnes v krátkosti predstavíme.

Pani riaditeľka, aké je Vaše vzdelanie 
a špecializácia? 
Vyštudovala som Právnickú fakultu na UK 
v Bratislave, kde som sa už vo svojej baka-
lárskej a diplomovej práci zameriavala na 
oblasť sociálnej práce, konkrétne na vybrané 
kapitoly z právnej úpravy sociálnej pomoci. 
Praktickú časť mojej záverečnej práce som 
venovala práve zariadeniu sociálnych slu-
žieb.  

Kde ste pôsobili, prečo ste sa rozhodli 
reflektovať na výberové konanie na ria-
diteľku CSS vo Veľkých Levároch?
Vždy som chcela pracovať v oblasti soci-
álnych služieb. Hneď po skončení vysokej 
školy sa mi však nepodarilo zamestnať sa 
v tejto oblasti. Pôsobila som na mestskom 
úrade v Malackách ako samostatná odborná 

referentka. Potom som odišla na materskú, 
resp. rodičovskú dovolenku. Práve mi končila 
rodičovská dovolenka, keď som videla zverej-
nené výberové konanie na riaditeľku CSS vo 
Veľkých Levároch. Ani chvíľu som nezaváhala 
a prihlásila som sa do výberového konania. 
Je to presne práca v tej oblasti, ktorá ma vždy 
odborne zaujímala, na ktorú som sa špeciali-
zovala už počas vysokoškolského štúdia. 

Aké budú prvé pracovné povinnosti ria-
diteľky CSS vo Veľkých Levároch?
V prvom rade, a to už je aktuálne, bude po-
trebné vybrať zamestnancov CSS, následne 
centrum obsadzovať klientmi. Aby mal kto 
pracovať a s kým. Samozrejme, dovybaviť 
interiér, aby bolo kde. Bude potrebné vybu-
dovať zázemie, vybavenie, na začiatku riešiť 
všetky administratívno-technické veci, kto-
rých je pomerne veľa a sú nevyhnutné na to, 
aby centrum mohlo začať fungovať. No a po-
tom, samozrejme, nastaviť všetky sociálne 
služby k spokojnosti klientov.

Na čo sa najviac tešíte v tejto práci?
Teším sa na ľudí. Na ich úsmev. Veľmi si pra-
jem, aby naše CSS bolo miestom, kam ľudia 
chodia nie preto, že musia, ale že chcú. Kam 
budú aj klienti denného stacionára prichá-
dzať radi a kde sa budú aj klienti celoročnej 
pobytovej formy cítiť dobre. 

Pani riaditeľka, je vzácne, ak mladého člove-
ka s kvalitným právnickým vzdelaním napĺňa 
práca v sociálnej oblasti so seniormi. Prajeme 
Vám veľa entuziazmu a radosti v novej prá-
ci. A ten úsmev na tvári. Vám, pracovníkom 
a najmä klientom CSS. n

Kontakt na riaditeľku CSS Mgr. Ivana Žilavá 
Telefonický kontakt: 0908 206 762
E-mail: riaditelcss@levare.sk
 Zhovárala sa ZuP

Predstavujeme riaditeľku Centra sociálnych 
služieb vo Veľkých Levároch Mgr. Ivanu Žilavú

Otvorenie novovybudovaného Centra sociálnych služieb Veľké Leváre sa pomaly blíži. 
V marci začalo vedenie centra s náborom zamestnancov na viaceré pozície:
– Opatrovateľ/ka do zariadenia pre seniorov 
– Opatrovateľ/ka do denného stacionára
– Inštruktor/ka sociálnej rehabilitácie 
– Praktická sestra 
– Ekonóm/ka
– Upratovač/ka  
Informácia o ponúkaných pracovných miestach bola vyhlásená v obecnom rozhlase a zve-
rejnená na internetovej a facebookovej stránke obce. Nábor zamestnancov môže pokračovať 
aj v nasledujúcich mesiacoch podľa vývoja počtu klientov centra. n   -red-

Centrum sociálnych služieb začalo 
v marci hľadať zamestnancov

Fo
to

 –
 Z

uz
an

a 
Pu

ch
er

ov
á

Fo
to

 –
 O

cÚ
Fo

to
 –

 O
cÚ

Fo
to

 –
 O

cÚ

Fo
to

 –
 O

cÚ

Fo
to

 –
 a

rc
hí

v 
O

cÚ



Strana 4 Levárske noviny 1/2023 Strana 5Levárske noviny 1/2023SAMOSPRÁVA SAMOSPRÁVA

Združenie obcí Enviropark Pomoravie ukon-
čilo po roku a troch mesiacoch verejné obsta-
rávanie na dodávateľa stavebných prác na 
výstavbe kanalizácie vo Veľkých Levároch 
a Malých Levároch a tiež na rozšírenie čis-
tiarne odpadových vôd v Gajaroch, kde budú 
splaškové vody čistené.

Víťazom časti „kanalizácia“ sa stala spo-
ločnosť Metrostav, a.s., a časti „čistiareň 
odpadových vôd“ spoločnosť DAG Slovakia. 
Zmluvy o dielo v celkovej hodnote cca 12 mi-
liónov EUR s DPH sú už zverejnené v Centrál-
nom registri zmlúv. 

V nasledujúcich týždňoch bude prebiehať 
kontrola procesu verejného obstarávania zo 
strany Ministerstva životného prostredia. n  

 -red-

Rok 2022 v číslach Zdroj – OcÚ, matrika

Rok 2019 2020 2021 2022

Počet obyvateľov Veľkých Levár k 31. decembru 3691 3686 3696 3701

Počet osôb prihlásených na trvalý pobyt 97 81 108 91

Počet osôb odhlásených z trvalého pobytu 120 76 63 89

Počet narodených detí 43 28 31 40

– chlapcov 23 12 23 28

– dievčat 20 16 8 12

Počet sobášov 22 13 15 23

– civilných 12 11 10 17

– cirkevných 10 2 5 6

Počet úmrtí 20 35 65 37

– mužov 7 15 35 24

– žien 13 20 30 13

Počet voličov zapísaných do zoznamu voličov 3041

Referenda sa zúčastnilo 867

Počet platných hlasov 864

Percento účasti 28,51 %

Počet hlasov „ÁNO“ 854

Počet hlasov „NIE“ 10

Výsledky referenda konaného 
21. 1. 2023 za Veľké Leváre Zdroj – OcÚ

Ešte na novembrovom zasadnutí obecného zastupiteľstva schválil poslanecký zbor všeobecne 
záväzné nariadenie č. 2/2022 o zákaze umiestnenia herní a kasín na území obce Veľké Leváre. 
Nadobudnutím jeho účinnosti 1. 12. 2022 došlo k úplnému zákazu umiestnenia herne alebo 
kasína na celom území obce bez výnimky.

Obec tak reagovala na postupné rozširovanie herní a kasín z väčších miest do obcí. Herne 
a kasína považujeme na území obce za nežiadúce hlavne z dôvodu vzniku patologických 
javov, závislostí a iných sociálnych dopadov. n -red-

Obec na svojom území zakázala 
zriaďovanie herní a kasín

Zariadenie pre seniorov 
a denný stacionár
– Z fondov EÚ sme rekonštruovali budovu 
bývalej materskej školy za účelom zriadenia 
zariadenia pre seniorov a denného stacio-
nára.

Rozvoj infraštruktúry
– Z dotácie ministerstva dopravy sme vybu-
dovali kryté cyklostojany pri základnej škole, 
materskej škole, zdravotnom stredisku, kul-
túrnom dome  a pri autobusových zastávkach 
v centre obce.
– Vďaka grantovému systému EPH sme v uli-
ciach obce osadili 10 nových odpadkových 
košov.
– Vo viacerých lokalitách sme rozšírili ve-
rejné osvetlenie.
– Obec postupne vysporiadavala vlastnícke 
práva k pozemkom pod verejnými priestran-
stvami, v uplynulom roku získala do vlast-
níctva viac ako 1,6 ha pozemkov v intraviláne 
obce.

Základná škola s materskou školou
– Vďaka grantu z Fondu na podporu športu 
sme začali s výstavbou atletickej dráhy v are-
áli základnej školy.
– Z dotácie Poľnohospodárskej platobnej 
agentúry sme začali v areáli školy stavať 

osvetlené multifunkčné ihrisko s povrchom 
z umelej trávy.
– Darí sa udržiavať pozitívny trend v raste 
počtu žiakov školy a škôlky. Aktuálne máme 
v základnej a materskej škole najvyšší počet 
detí za posledné viac ako desaťročie.

Prestupný terminál na železničnej 
stanici
– Vďaka finančnému príspevku z fondov EÚ 
sme začali realizovať projekt dopravného 
prestupného terminálu pri železničnej sta-
nici. 

Zeleň
– Z dotácie Bratislavskej regionálnej dotačnej 
schémy sme obstarali kvetináče na stožiare 
verejného osvetlenia a vysadili vetrolam pri 
zámockom kanáli.
– Z dotácie spoločnosti NAFTA bolo vysadené 
stromoradie sakúr na Vinohradníckej ulici.
– Z individuálnej dotácie župana BSK sme 
mohli s našimi prvákmi už po štvrtýkrát vy-
sadiť ďalšiu lipovú alej. 
– Z príspevku Slovenskej agentúry životného 
prostredia sme v intraviláne obce vysadili 78 
vzrastlých stromov. Počet vysadených stro-
mov za 4 roky tak dosiahol až 460 kusov. 

Knižnica
– Z dotácie Fondu na podporu umenia sme 
do knižnice nakúpili nové knihy.

Ostatné získané granty a príspevky
– Z dotácie Bratislavskej regionálnej dotačnej 
schémy sme pre futbalistov zakúpili trénin-
gové pomôcky, podporili Detský folklórny 
festival a zrealizovali projekt Zaži leto s cen-
trom.
– Z Úradu vlády sa nám podarilo získať do-
táciu na obnovu stĺpu hanby.

Ako sa obec rozvíjala v roku 2022

– Z fondov EÚ sme získali nenávratný fi-
nančný príspevok na revitalizáciu priestorov 
medzi bytovkami na Družstevnej ulici, tzv. 
projekt revitalizácie vnútroblokov.
– Získali sme dotáciu z Environmentálneho 
fondu na zateplenie budovy základnej školy 
a výmenu okien a dverí.
– Získali sme dotáciu na podporu opatrova-
teľskej služby.

Rekonštrukcia sociálnych zariadení na 
štadióne
– Z vlastných zdrojov sme zrekonštruovali 
toalety pri posilňovni TJ.

Inžinierske siete v lokalite Pasoviská
– Obec začala v lokalite Pasoviská budovať 
vodovod a kanalizáciu, taktiež prostredníc-
tvom obchodných verejných súťaží v uvedenej 
lokalite predala prvých sedem stavebných 
pozemkov. 

Ukončená rekonštrukcia vodovodu
– Úspešne sa podarilo ukončiť prvú etapu re-
konštrukcie vodovodu o dĺžke viac ako 5 km 
v celkovej hodnote 3,8 mil. EUR.

Modernizácia energetickej 
infraštruktúry
– Západoslovenská distribučná začala s po-
silňovaním kapacity rozvodov elektrickej 
energie v centre obce. n
 Richard Nimsch, starosta obce

Základná škola s materskou školou
– Plánujeme dokončiť projekty modernizácie 
areálu základnej školy financované z dotá-
cií, a to vybudovanie multifunkčného ihriska 
s povrchom z umelej trávy a tiež atletickej 
dráhy. Škole by sa tak opäť mala zvýšiť kon-
kurencieschopnosť.
– Využijeme získanú dotáciu z Environmen-
tálneho fondu a školu zateplíme.

Centrum sociálnych služieb
– Ukončíme zariadenie interiéru centra soci-
álnych služieb a spustíme prevádzku zariade-
nia pre seniorov, stacionáru a práčovne.

Prestupný terminál
– V apríli plánujeme ukončiť projekt moderni-
zácie priestoru pred vlakovou stanicou pod-
porený fondami EÚ, v rámci ktorého vytvorí-
me nové parkovacie miesta, zrekonštruujeme 
prístupovú cestu, vybudujeme autobusové 
nástupisko a voľné plochy spestríme par-
kovou zeleňou.

Revitalizácia vnútroblokov – Družstevná
– Chceme tiež realizovať projekt revitalizácie 
vnútroblokov bytoviek na Družstevnej ulici 
financovaný z fondov EÚ.

Obytná zóna Pasoviská
– Budeme pokračovať v rozvoji projektu obyt-
nej zóny Pasoviská, kde dokončíme vodovod 
a kanalizáciu a budeme pracovať na vybudo-
vaní rozvodov elektrickej energie. 

Pranier – stĺp hanby
– Z dotácie Úradu vlády zreštaurujeme stĺp 
hanby.

Využitie Plánu obnovy
– Sfinalizujeme projekty obnovy kultúrneho 
domu a obecného úradu a budeme sa uchá-
dzať o podporu z Plánu obnovy. 

Nájomné byty
– Cieľom obce je vysporiadať sa so všetkými 
administratívno-technickými problémami 
a začať s výstavbou prvých obecných nájom-
ných bytov. 

Dobudovanie obecnej kanalizácie
– Spolu s ostatnými obcami kontinuálne pra-
cujeme na tom, aby sme sa čím skôr dostali 
k realizácii projektu. 

Verejné osvetlenie
– Budeme pokračovať v rozširovaní systému 

Čo plánujeme v roku 2023

verejného osvetlenia v lokalitách, kde v sú-
časnosti chýba.

Futbalový štadión
– V areáli futbalového štadióna plánujeme 
investovať do infraštruktúry zabezpečujúcej 
dostatok závlahovej vody. 

Upokojenie dopravy na ulici SNP
 a v okolí
– Na ulici SNP a v okolí plánujeme realizo-
vať opatrenia upokojujúce dopravu – zákaz 
vjazdu nákladných vozidiel, zníženie povo-
lenej rýchlosti a osadenie spomaľovacích 
prahov. n
  Richard Nimsch, starosta obce

Verejné obstarávanie 
na dodávateľa 
stavebných prác 
na kanalizácii 
je ukončené
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Každoročne v marci si pripomíname Deň 
učiteľov. Pri tejto príležitosti sme oslo-
vili tri panie učiteľky z Veľkých Levár. 
tri dámy, ktoré učiteľstvu zasvätili celý 
svoj profesijný život. Aj napriek tomu, 
že každá z nich už oslávila viaceré svoje 
životné jubileá, ostali v našej obci peda-
gogicky naďalej aktívne. O svojej ceste 
k učiteľstvu, životných skúsenostiach 
s ním, krásach i úskaliach učiteľské-
ho povolania nám porozprávali panie  
učiteľky Margita Walterová, beáta Mi-
chálková a Emília Hoďovská. 

Kedy ste zatúžili stať sa učiteľkou? 
E. Hoďovská: Na našej ulici bolo veľa detí. 
Mojou najobľúbenejšou hrou s nimi bola hra 
na učiteľku a žiakov. Deti som “dirigovala” ako 
pani učiteľka. Bolo to prirodzene vo mne. Už 
vtedy som chcela byť učiteľkou. Išla som štu-
dovať na pedagogickú školu v Skalici. Bolo to 
v roku 1956. Vtedy neexistovala vysoká škola 
pedagogická. Doteraz si vážim, čo mi táto 
škola dala. Výhodou bolo, že už počas štúdia 
sme museli učiť, mali sme svoje triedy.
M. Walterová: Moja túžba po tomto povolaní 
začala byť silná na gymnáziu. Po gymnáziu 
som si dala prihlášku na vysokú školu. No 
nevyhovoval môj kádrový posudok, a tak 
ma poslali do výroby. Po určitom čase som 
začala učiť ako nekvalifikovaná. Až počas 
pedagogickej praxe som išla diaľkovo štu-
dovať vysokú školu pedagogickú. Iné mi ani 
nenapadlo ísť robiť, ako učiť.
b. Michálková: U mňa to nebolo jednoznačné. 
Chcela som byť všeličím. Aj ísť na vojenskú 
školu, aj na medicínu. Po skončení gymnázia 
som si uvedomila, že učenie je to pravé pre 
mňa. Tiež som začala učiť ako nekvalifiko-
vaná. Vtedy bolo podmienkou mať dva roky 

pedagogickej praxe, než sa mohlo ísť na vy-
sokú školu. To bola veľmi dobrá podmienka. 
Človek praxou zistil, či má na prácu s deťmi 
alebo nie. 

Kde ste pôsobili? Na čo najradšej 
spomínate z praxe?
M. Walterová: Začala som učiť v roku 1963 
v Borskom Svätom Juri a v rokoch 1971 až 
2003 som učila vo Veľkých Levároch. Veľmi 
rada spomínam na prípravu rôznych progra-
mov na vystúpenia s deťmi. Ako dôchodkyňa 
som pôsobila tri roky aj na ZUŠ v Malackách 
na literárno-dramatickom odbore. Od roku 
2008 som sa venovala deťom v centre záuj-
mových aktivít v Levároch. Aj to ma veľmi 
bavilo. Deti v centre boli veľmi vďačné. Rada 
spomínam na vystúpenia s nimi.
b. Michálková: Začala som učiť v roku 1968 
vo Veľkých Levároch v tzv. kláštore. Všetci 
nás poznali ako kláštorné panny, pretože 
sme tam učili samé ženy. Spomínam na jed-

nu veselú príhodu, keď som bola v pôrod-
nici. Dostala som telegram do nemocnice, 
že všetko najlepšie mamičke a synovi prajú 
kláštorné panny. Telegram išiel cez vrátnika, 
a tak sa vrátnik prišiel na tú pannu pozrieť 
osobne (smiech). Samozrejme, že som mu to 
vysvetlila. Učenie v kláštore nás urobilo veľ-
mi odolnými. Museli sme si kúriť v kachliach, 
zohrievať deťom vodu, záchod bol len vonku 
na dvore, pracovali sme na dve zmeny. Pod-
mienky neboli jednoduché. Napriek tomu sme 
tam učili rady, lebo sme boli skvelý kolektív. 
Pôsobila som aj ako zástupkyňa školy a rada 
spomínam na spoločné posedenia pri táborá-
ku, družbu s rakúskym Drösingom, spoločné 
výlety. Keď som odišla na dôchodok, začala 
som pomáhať v centre záujmových aktivít. 
Rada spomínam na tábory a výlety s deťmi 
z centra.
E. Hoďovská: Učím od roku 1959. Učila som 
v Letničí, kde bola malotriedka. Pamätám si, 
že ako 18-ročná som tam dostala do triedy 46 
žiakov. Väčšinu môjho pôsobenia som učila 
vo Veľkých Levároch. Najradšej som učila 
telesnú a matematiku. To boli moje domény. 
Prešla som si hokejom, behom, lyžovaním, 
gymnastikou. Bavilo ma pomáhať deťom 
v oblasti ich telesného rozvoja a zdatnosti. 
Ako dôchodkyňa som učila na cirkevnej škole 
v Malackách a v Zohore. Učím dodnes, pomá-
ham deťom v centre. Najkrajšie spomienky 
mám z výletov a pobytov v prírode s deťmi.

Učenie v minulosti a dnes. V čom vidíte 
rozdiely?
b. Michálková: Učiteľky boli jedna rodina, 
mali spoločné priestory. Boli dobré vzťahy 
medzi nami. To je veľmi dôležité. Nikto sa 
vtedy neponáhľal domov, posedeli sme si, 
porozprávali sme sa, pomáhali sme si. Ne-

chodili sme zo školy vyčerpané. Dnes sú iné 
učebné osnovy, ako sme mali my, respektíve 
vzdelávací obsah. No myslím si, že voľakedy 
nevychádzali hlúpejšie deti zo školy. Učili 
sa veľa memorovaním, to je pravda, ale ve-
deli zaspievať piesne, recitovať básničky, 
boli telesne zdatnejšie, pretože na telesnej 
sa cvičilo. V minulosti robil učiteľ povinné 
návštevy v rodinách. To bolo veľmi dôležité. 
Keď poznáte rodinné prostredie žiakov, viete 
sa dostať deťom do duše, viete so žiakom aj 
lepšie pracovať, pomôcť mu, aj komunikovať 
s rodičmi.
E. Hoďovská: V triedach bolo 35 – 36 detí. 
Vzťah učiteľ – žiak a učiteľ – rodič vtedy nie-
čo znamenal. Vzťahy s rodičmi boli iné, lebo 
aj celková situácia bola iná. Rodičia si váži-
li, čo učitelia pre ich deti robili. Aj keď sme 
pracovali v ťažkých podmienkach, mali sme 
radosť z našej práce. Príprava na učiteľské 
povolanie bola iná. Bolo viac praxe, museli 
sme naplno učiť už počas štúdia. Už tam sme 
museli dokázať, čo nám štúdium dáva, aký 
máme prístup k povolaniu, či vieme vôbec 
učiť. Aj dohľad nad nami, ako začínajúcimi 
učiteľmi, bol veľmi prísny. Čo sa týka peda-
gogiky a metodiky.

M. Walterová: Keď som začínala učiť, chodila 
som do školy na siedmu a nemohla som si 
tam hocičo robiť, ani čítať. Prišiel zástupca, 
dal predo mňa knihu pedagogiky a povedal: 
„Toto študuj!“. A bolo. Viete, my ako staršia 
generácia máme iný pohľad na vec. Nepre-
kvapovali nás vysoké počty detí v triede, ani 
deti so špeciálnymi výchovno-vzdelávacími 
potrebami, či väčšie množstvo rómskych detí 
v triede. Dnes je oveľa menej detí v triedach, 
aj asistenti, a napriek tomu sú stále vážne 
problémy v školstve.

Čím to je? Čo potrebuje dnešné  
školstvo?
E. Hoďovská: Kvalitných učiteľov, ktorí majú 
pozitívny vzťah k deťom. Ktorí neučia len pre-
to, že im nič iné nevyšlo. Dobré nastavenie 
vzdelávacích štandardov a obsahu vzdeláva-
nia. Treba hľadať cesty, ktoré budú pre žiakov 
pochopiteľné a prístupné. Dnešné reformy 
vzdelávania nemajú dostatočné metodiky. 
Školy nie sú jednotné ako voľakedy, je veľký 
kvalitatívny rozdiel medzi nimi. V tom, čo tá-
ktorá škola vyžaduje, aj kvalitou zvládnutého 
učiva, v používaní pomôcok, zošitov... Problé-
mom je tiež, ako rodiny vychovávajú svoje deti, 
k akým hodnotám ich vedú, či sa im venujú. 
Väčšina rodičov je pohltených starosťami 
a prácou. To sa musí niekde odraziť. Rodičia 
sa málo rozprávajú so svojimi deťmi.
b. Michálková: Oddaných učiteľov za každých 
podmienok. Každá doba má problémy. Dnes 
na úkor vyspelých technológií zaostáva hod-
notová, emocionálna a osobnostná výchova. 
Keď je dieťa pol dňa na sociálnych sieťach 
alebo na tik toku, akoby strácalo vlastné ja 
a rozum. Deti sú ľahko manipulovateľné cez 
sociálne siete. Majú teraz väčšiu sebadôveru, 
ale na nesprávnom mieste. Nevedia slobodu 
a svoje práva uplatňovať správnym spôso-
bom. Problémom je aj vzťah učiteľ – rodič. 

Škola nemôže suplovať rodiča a rodinu. Ak 
rodičia nemajú záujem, tak škola nič nezmô-
že. Tiež každý nový minister prinesie novú 
reformu, ale nie sú dostatočné prieskumy 
z predchádzajúcich reforiem. Učitelia a škol-
stvo nie sú dostatočne pripravené na reali-
záciu reformy.
M. Walterová: Dobrého ministra a oddaných 
učiteľov, ktorí učia s láskou. Na tom sa zhod-
neme asi všetky tri.

Čomu sa rady venujete vo voľnom 
čase?
b. Michálková: Teraz už toho veľa nie je. 
Čítaniu. Aj to ma už bolia oči (smiech). Pre 
mňa sú základ Vysoké Tatry a chodenie po 
horách. Po dvanásť rokov som dvakrát ročne 
chodievala s mojou už nebohou kamarátkou 
do Vysokých Tatier. To je nezabudnuteľné. 
Najbližšie sa chystáme do Tatier spoločne 
s manželom.

Poslaním učiteľa je s láskou pomôcť objaviť 
každému dieťaťu jeho potenciál

E. Hoďovská: Záujmov mám veľa, ale najviac 
zo všetkého milujem Vysoké Tatry. Pravidel-
ne chodím do Tatier. Som veľký tulák, rada 
spoznávam nové mestá. Mám rada operu 
a balet.
M. Walterová: Mňa veľmi bavila práca s deťmi 
v centre, dokiaľ mi to zdravotný stav dovo-
lil. To bolo aj moje hobby. Mojou najväčšou 
láskou sú však mačky. Mám ich doma naozaj 
veľa. Ani radšej nepoviem koľko (smiech). 
A práca v záhradke, koľko mi zdravie dovolí. 
A samozrejme, pravidelné stretávanie sa tuto 
s kolegyňami (smiech). 

Čo je poslaním učiteľa (nielen) 
v dnešnej dobe?
E. Hoďovská: S láskou pomôcť objaviť kaž-
dému dieťaťu jeho potenciál. V každom die-
ťati sa skrýva niečo iné. Nie každý môže byť 
právnik či lekár, no každý môže byť kvalitnou 
osobnosťou a dobrým človekom. To je naše 
poslanie. Hľadať cestičky ako dieťa viesť, aby 
raz bolo kvalitnou osobnosťou a platným čle-
nom spoločnosti.

Milé panie učiteľky. Ďakujeme za roz-
hovor a za vaše celoživotné učiteľstvo 
s láskou. Vaša pozitívna životná energia 
a entuziazmus sú obdivuhodné! Želáme 
vám pevné zdravie a veľa radosti do ďal-
ších rokov. n Zhovárala sa ZuP

Kláštorné panny: zľava pani učiteľka Slavica Vaneková, Jozefína Trajlínková, Emília Hoďovská, Beáta Michálková, 
Margita Walterová, Viera Nespalová, Vlastimila Bartoňová
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Pani Jozefína Fábiková, predsedníčka Základ-
nej organizácie Jednoty dôchodcov na Slo-
vensku a poslankyňa Obecného zastupiteľ-
stva vo Veľkých Levároch, oslávila v januári 
významné životné jubileum. Spoluobčanom 
slúži v sociálnej oblasti už od roku 1990, kedy 
sa prvýkrát stala poslankyňou obecného za-
stupiteľstva a začala pracovať aj v komisii pre 
zdravotnú, sociálnu a bytovú starostlivosť. 
Predsedníčkou Základnej organizácie Jed-
noty dôchodcov na Slovensku sa stala v roku 
2002. K životnému jubileu jej prajeme veľa 
zdravia a síl a ďakujeme za obetavú činnosť 
v našej obci. n -red-

Predsedníčka 
Základnej organizácie 
Jednoty dôchodcov 
na Slovensku oslávila 
sedemdesiatku
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V rámci marca, ktorý je mesia-
com knihy, zorganizovala naša 
obec niekoľko aktivít. Po dve piat-
kové popoludnia, 3. a 10. marca, 
sa v knižnici konalo čítanie pre 
deti. Deťom v knižnici čítali Ema 
Repáňová a Valéria Micháleková. 
V utorok 14. marca čítali pred-
školákom z miestnej materskej 
školy Zuzana Pucherová a Vero-
nika Bullová v priestoroch centra 
záujmových aktivít. Najmladší 

V prvé sobotné februárové popoludnie sa kultúrny dom vo Veľkých Levároch premenil na 
čarovný les. V tejto téme sa niesla úvodná pieseň, súťaže aj masky organizátorov a detí. Deti 
sa vystrojili do prekrásnych kostýmov a odniesli si z karnevalu aj medaily, nálepky či sladký 
keksík. Krásnu atmosféru navodzovala aj výzdoba, na ktorú si organizátori zapožičali kulisy 
od miestnych divadelníkov, veselé masky a obrázky detí zo základnej školy, za čo im patrí 
poďakovanie. Tiež všetkým, ktorí sa postarali o občerstvenie pre deti, alebo inak pomáhali. 
Detský karneval v našej obci zorganizovalo občianske združenie Na kopci v spolupráci s ko-
misiou pre kultúru, šport a školstvo. n Za Na kopci, o.z., Jana Richveisová

Druhý ročník podujatia LeváRUN sa bude ko-
nať v sobotu 3. júna, registrácia účastníkov 
bude možná od 5. apríla do 5. mája. Okrem 
bežeckého preteku bude k dispozícii aj sprie-
vodný program a tiež koncert skupiny HEX 
a Dominiky Mirgovej n

Plesovú sezónu zahájil hasičský ples
Dňa 28. 1. 2023 sa konal 7. hasičský ples. Podujatie sa začalo o 20. hodine privítaním hostí 
slovom aj malým darčekom. Na tohtoročnom plese sa zabávalo cca 130 ľudí.

O úvodné zahájenie sa postarali hasiči so svojím prvým, otváracím tancom. Postupne sa 
pridali aj hostia a čochvíľa sa naplnil celý tanečný parket. Po pár tanečných kolách sa podá-
vala večera. Pre hostí bola pripravená bohatá tombola. Ak povieme, že bohatá, tak myslíme 
naozaj bohatá, nakoľko bolo až 55 cien a každá z nich bola veľmi hodnotná. Dovolíme si 
spomenúť pár z nich, ako napríklad Smart TV, kuchynský robot, diviak alebo cena útechy, 
elektrická kolobežka. Po polnoci sa mohli hostia posilniť polnočnou kapustnicou. Po celý 
večer sa o zábavu starala kapela Záhorácki chlapci, ktorí boli naozaj skvelí a zabávali ľudí 
až do skorých ranných hodín.

V mene Dobrovoľného hasičského zboru vo Veľkých Levároch by sme chceli poďakovať 
všetkým sponzorom, kapele Záhorácki chlapci a v neposlednom rade všetkým, ktorí prišli 
podporiť a zabaviť sa na tento naozaj nezabudnuteľný ples. n Dominika Privrelová

  APRÍL 
 14. 4.  Výstava levárskych výtvarníkov 
 15. 4.  Za krajšie Leváre
 16. 4.  Cigánski diabli – koncert v kine
 28. 4.   Ručné stavanie máje pri   

kultúrnom dome
 30. 4.  Stavanie máje pri hasični

  MÁJ
 14. 5.  Deň matiek
 27. 5.  Detský folklórny festival

  JÚN
 6. 6.   LeváRUN – športové podujatie pre 

všetkých, večer koncerty – HEX 
a Dominika Mirgová

 9. 6.   Juniáles na futbalovom štadióne
 17. 6.   Poľovnícky deň na Babom jazere

  JÚL
 2. 7. Habánsky hodový jarmok

Pozývame vás na koncert skupiny 
Cigánski diabli - 15 rokov na scéne, 

ktorý sa bude konať 

v nedeľu 16. apríla 2023 o 16.00 
v kultúrnom dome vo Veľkých Levároch. 

Vstupné 15 EUR 

Vstupenky si môžete zakúpiť v kultúrnom 
dome alebo na tel. č. 0918 504 919.

poslucháči sa prostredníctvom 
rozprávkových príbehov ocitli 
na rôznych kontinentoch sveta 
a spoznali zvieratá, ktoré tam 
žijú. Príjemnú knižnú zastávku 
pripravili pre čitateľov člen-
ky komisie pre kultúru, šport 
a školstvo, pani Lenka Maso-
pustová a Valéria Micháleková. 
Máme radosť, že knižná zastáv-
ka a čítanie z kníh, si nachádza-
jú svojich čitateľov a milovníkov 
kníh. n ZuP

Marec  
mesiac knihy 
v našej obci

Čarovný karneval

Kultúrne podujatia 
vo Veľkých Levároch 
v roku 2023

  AUGUSt
 5. 8.  Poľovnícka zábava na futbalovom 

štadióne
 18. 8.   Oslava 140. výročia založenia DHZ 

Veľké Leváre

  SEPtEMbER
 9. 9.   Levárske hody, súťaž vo varení 

guláša
16. - 18. 9. Výstava ovocia a zeleniny 

  OKtÓbER
 7. 10.  Posedenie členov JDS pri 

príležitosti mesiaca úcty k starším
 14. 10.   Oslava 20. výročia založenia DFS 

Leváranek
 22. 10.  Posedenie dôchodcov

  NOVEMbER
 25. 11.  Katarínska zábava

  DECEMbER
 9. 12.  Levársky advent
 10. 12.   Vianočné vystúpenie DFS 

Leváranek 
 31. 12.   Silvestrovské posedenie detí 

a rodičov DFS Leváranek 

LeváRUN 
sa bude konať 
aj tento rok

Pozvánka na koncert 
Cigánskych diablov  
- 15 rokov na scéne
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ZA KRAJŠIE LEVÁRE
Obec Veľké Leváre pozýva všetkých občanov, mládež, deti, hasičov,  
poľovníkov, rybárov, včelárov, športovcov, seniorov, záhradkárov,  
členov občianskych združení na jarnú obecnú brigádu

O občerstvenie po brigáde bude postarané formou divinového gulášu, piva a nealko nápojov.

v sobotu 
15. apríla 2023

stretneme sa o 9.00 h  
pred kultúrnym domom

V marci sa v našej škole každoročne usporadúva množstvo aktivít zameraných na podporu 
čítania a s tým spojené budovanie lásky ku knihám, k písanému slovu. Okrem návštev škol-
skej a obecnej knižnice, pravidelného čítania či chystania sa na Noc s Andersenom sme tento 
rok oprášili tradíciu čítania starších mladším. Naše ôsmačky vystriedali pani učiteľky, aby 
škôlkarom pred poobedným odpočinkom prečítali rozprávky. Príbehy deti natoľko zaujali, 
že spať sa im veľmi nechcelo a so záujmom počúvali až do konca. Už teraz sa všetci tešia na 
ďalšie spoločné čítanie. n Vladimíra Perničková, riaditeľka ZŠ s MŠ Veľké Leváre

Zápis do 1. ročníka ZŠ
Základná škola s materskou školou vo Veľ-
kých Levároch pozýva  budúcich prváčikov 
a ich rodičov na zápis do prvého ročníka ZŠ, 
ktorý sa uskutoční v piatok 21. apríla 2023 
od 15.00 do 18.00 hod. v budove základnej 
školy. 

Bližšie informácie k zápisu vám prinesieme 
začiatkom apríla na webovej stránke školy, 
obce i prostredníctvom informačnej tabule 
v MŠ. Tešíme sa na stretnutie s vami! n

Milí Levárania, priatelia literatúry a dobrých príbehov, obec Veľké Leváre a Základná škola 
s materskou školou vás srdečne pozývajú na Literárne soirée, ktoré sa uskutoční v utorok 
25. apríla 2023 o 17.00 v kultúrnom dome vo Veľkých Levároch. Čakajú vás poviedky i básne 
z pera slovenských autorov i našich levárskych žiakov, ako i stretnutie so vzácnym hosťom.  
Veríme, že si nájdete čas a prídete s nami stráviť príjemný literárny večer! n

Marec – mesiac knihy v našej škole

Pozývame vás na literárne soirée
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ŠPORt

Športová streľba a práca s mládežou 
sú moje srdcovky
Jozef Kovarik je od roku 2013 majiteľom 
brokovej strelnice a od októbra 2022 ve-
die na základnej škole strelecký krúžok. 
Deťom sa snaží vštepovať bezpečnostné, 
mravné  a etické pravidlá, ktoré sú nevy-
hnutné pri manipulácii so zbraňou. 

Od akého veku sa deti venujú streľbe? 
Juniorská kategória pri brokovej streľbe je 
od 12 do 17 rokov. S trénerom Radovanom 
Prstekom sa snažíme naučiť mládež, ako 
bezpečne manipulovať so zbraňou a tiež 
ich trénujeme a zdokonaľujeme na súťaže. 
V roku 2022 sme organizovali prvý ročník 
Junior Cupu v spolupráci s Centrom voľného 
času v Malackách a Okresnou poľovníckou 
organizáciou a tento rok plánujeme druhý 
ročník tejto súťaže. 

Akými pravidlami by sa mal 
strelec riadiť? 
Na strelnici je nutné dodržiavať striktné pra-
vidlá, predovšetkým z hľadiska bezpečnosti. 
Pri streľbe (najmä zo vzduchovky) je potrebné 
zachovať absolútne ticho a pokoj. Manipulá-
cia so zbraňou je veľká zodpovednosť a to 
sa snažím naučiť aj deti. Je dobré, keď sa či 

už športový strelec alebo poľovník, venuje 
streľbe pravidelne, ideálne raz týždenne, aby 
nestratil kontakt so zbraňou a aby sa s ňou 
„zžil“. Nie je rozumné, ak napríklad poľovník 
strieľa len niekoľkokrát do roka, aj to len na 
poľovačkách. 

Čo ťa viedlo k založeniu streleckého 
krúžku na základnej škole?
Športová streľba a práca s mládežou sú moje 
srdcovky a chcel som obnoviť strelecký krú-
žok, ktorý už na škole v minulosti bol v 80. ro-
koch pod vedením pána Jána Puškáča a pána 
Jána Michálka a strelci získavali úspechy aj 
na celoštátnej úrovni. 

Strelecký krúžok funguje od októbra mi-
nulého roka. Určený je pre žiakov druhého 
stupňa, na každom tréningu mám v prieme-
re 10 detí. Strieľa sa v telocvični, v ľahu na 

10 metrov na štyri terče, z čoho tri sú trénin-
gové a štvrtý „súťažný“, ktorý keď dieťa trafí, 
dostane drobnú odmenu. Aj tu sa snažíme 
deťom vštepovať etické a morálne zásady 
zaobchádzania so zbraňou, zodpovednosť 
a tiež sa už naučili, že pri streľbe musí byť 
absolútny pokoj a ticho. Škola na tieto účely 
vlastní sedem vzduchoviek značky Slavia 630 
a 631. V krúžku mám väčšinou chlapcov, ale 
tiež jedno dievča. Decká sú šikovné, posluš-
né, som na nich hrdý a z týždňa na týždeň 
sa zlepšujú.
 
Máš s krúžkom nejaké súťažné 
ambície?
V tomto roku by som rád zorganizoval okres-
ný strelecký pretek na našej základnej škole, 
chcem osloviť všetky základné školy v okrese 
a tiež chcem tieto deti pripravovať na stre-
lecké súťaže, aby mohli napredovať v tomto 
športe ďalej. 

Ako sa môžu k tebe do krúžku 
deti prihlásiť?
Stačí sa so mnou telefonicky dohodnúť na 
čísle 0908 660 466, trénujeme každý piatok 
o pol tretej. Chcem dať možnosť venovať 
sa tomuto športu najmä našim levárskym 
deťom, ktoré sa vôbec nemusia hanbiť, ak 
si to chcú vyskúšať, stačí sa len dohodnúť 
a prísť. n VeB

Komisia pre kultúru, šport a školstvo 
zorganizovala v sobotu 4. marca v po-
radí 27. ročník stolnotenisového turnaja 
„O pohár starostu obce“. 

Telocvičňa na základnej škole vo Veľkých 
Levároch privítala 22 hráčov rozdelených 
do viacerých kategórií a s nimi prišli aj fa-
núšikovia ping-pongu, či rodinní príslušníci.  
15. 2. 2023 sa konalo školské kolo. Turnaja 
sa zúčastnilo desať žiakov a jedna žiačka 
 z 2. stupňa ZŠ.

Konečné poradie – žiaci
1.  miesto – Daniel Špaček, 8. B
2.  miesto – Milan Privrel, 7. B
3.  miesto – Kristián Herák, 8. B

Konečné poradie – muži nad 40 rokov
1. Diviak René
2. Žilovec Jozef st.

Konečné poradie – muži do 40 rokov
1. Rigo Gejza
2. Balog Viktor
3. Bartošek Martin

Registrovaní hráči 
1. Rigo Gejza
2. Balog Viktor
3. Bartošek Martin

Celkový víťaz 2023
Landl Roman

Veľká vďaka patrí starostovi obce a všetkým, 
ktorí pomohli zorganizovať toto tradičné 
športové podujatie a v neposlednom rade 
aj všetkým hráčom a divákom za výbornú 
atmosféru a skvelé výkony. n
 Silvia Kováčová
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Aj tento rok obec zorganizovala stolno-
tenisový turnaj O pohár starostu obce


